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Ивлива най-малко три пътн въ месеца. <*• За обявдеь-
Абонаментъ 2 лева годишно, 1 левъ ва 6 месеца, ^ учреждения се п~ 
на общините, училищата, кръчми, хотели и *| въ другите останали ^^ 

кеФенетата въ окръга — безплатно. ^ 
Всичко що се отнася до вестника да се изпра- X 
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ща до: Постоянната КОМИСИЯ — Варна. 
Обявления и реклами отъ тни лица, 

<¥ се ириематъ ва печать при износни условия. 

МНОГО ВАЖНО 
Г. Г. ВАРНЕНСКИ ЛОЗАРИ. 
За да не бхдете излъгани и тая го

дина отъ разни недобросъвестни пипини-
еристи въ сортовете, подложките и ка
чеството на лозите, отнесете се съ по-
рдлките си до практика и пипиниериста 

Сшсфанъ х. jtodrtt 
отъ гр. Гор.-Ореховица* 

който съ 15 годишната си практика по 
лозарство и пипиниерство и като IfljytUBt 
ДОЭар* е въ положение да ви даде ценни 
упътвания и гарантирани лози При Я8б* 

двбврадяп усдобор. 
Лозите се предавать франко Варна, пре
гледани и удобрени предварително отъ 
г-на Агронома, или управителя па Вар* 

ненския Лозовъ разсадникъ. 
Намира се постоянно въ писалище

то на адвоката СТАНЧО САВОВЪ, ПОДЪ 
Военния клубъ. 1 0 - 1 

Официаленъ отд,лъ» 
Министерства 

на 
Ватр. работи и Нар. здраве 

Отдеденже нзборяо 
#6741 

15 омом., 1914 год. 
гр. София. 

ОКРЖЖНО. 

До г. г. град, в сел. 
общинс. кметове въ 
Царството. 

До г. г. окр, управители 
за сведение. 

На 27 юли 1916 година ще се навьр-
шать хилядо години отъ смъртьта на Св. Кли-

менть Охридски, пръвъ учител ва българска 
земя и епископъ български. 

За да се почете, както заслужава, този 
бел4жить день на бългакската култура, — 
при Софийския Университеть, чийто покрови
тель е Св. Климентъ, е съставень „Клвмен-
товски одборъ* съ задача, да разгласи мисъль-
та за прослава ва Климента Охридски -всадЬ, 
гдето има българи, да подканя всека българ
ска община да устрои местенъ почипъ за 
прославата да се грижи за единство и общ
ность на отпраздауването и да настои да се 
създадать и оставятъ, колкото се може по
вече и повсядй, веществени белези за сно-
менъ на тая просветна прослава. 3$ да .из
върши успЬгапо своята задача „Климентов 
скиятъ одборъ" има нужда отъ подкрепата, 
помощьта и съдействието на всека българско 
местно общество или дружба, на родолюбиви 
и благодетелни частни лица, обществена ли
ца и заведения, както и па българските дър
жавни и общински учреждения. 

Наметьта на живота и дейцостьта да 
Св. Климеятъ Охридски е морално благо па 
делия български народъ и затова честуваяето 
й требва да баде всенародно. На общините 
въ Царството, като най-преки представители 
на българския народъ и най ближни до на
родната душа, се налага патриотичния дългь, 
на първо место и съ всички сили, да учас-
ствува!ъ въ всенародната въ всенародната 
почит* на славния юбилей. Местни Климеи-
тови комисии, начело съ общинския кметь, 
учителя и свещеника, подпомогнати отъ най-
видните и влиятелни лица въ общината, треб
ва да покриягь делото Царство и съ общи 
усилия, споредъ мастните згоди, силн н обн-
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чаи, да съберать целия български народъ на 
задружна прослава на хилядогодишнината отъ 
смьртьта на основателя на българ. култура. 

„Климентовскиягь отборъа е направылъ 
вече нуждните поступки предъ м-ството на 
народното просвещение и предъ св. синодь, 
да препоручать йастоятелно на всички учи
тели щ свещеници въ страната, заедно съ кме
та в друга видни лица въ общината, да об-
разувать местни Климентови комисии, които 
подъ ръководството на „Климентовна одборъа 

да вложагь своя д4ль при съставяне и из
пълнение на общата програма на прославата 
н вземагь пълно участие при отпразднуването 
й на местна почва. 

Като съобщава горното, М-вото на вът
решните работи и народ, здраве, по молбата 
на „Елиментовския одборъ" прЬпор&чва най-
настоятелно на всичките общински кметове 
въ Царството, да вземагь присърдие просла
вата на бележитата Св Блмментовава хиля-
догодешнина, и нмъ предлага да пристънятъ 
незабавно къмъ кьмъ съставянето на местни 
Климентови комисии въ общините. За улесне
ние и упхтване при съставянето на тези ко
мисии, м-вото изпраща на г. г. кметовете, 
прн настоящето, по единъ екземпляръ отъ 
„Наредбите ва Климентовския одборъ при 
Университета въ София." 

Местните Климентови комисии ще се 
отнасять, съгласно тези „наредби," по въ
проси огь граждански характерь до Климен-
товската комисия при м-вото на нар. прос
вещение, а по въпроси отъ църковно есте
ство —до Блиментове. комисия въ св. синодъ. 

„Елвнентовскиятъ одборъ14 е издал! ед
на брошура подъ надсловь: "Българска про. 
сдава на хилядо години огь смъртьта на Св. 
Клименгь Охридски и на хилядо години бъл
гарска просвета 916 год,, 27 юлий 1916 г." 
Тази брошура има за цель да поучи населе
нието, кой и какъвъ е билъ Св. Кмиментъ и 
да популяризира отпразднуването на юбилея 
м-вото препоръчва на г. г. кметовете да на
стоять предъ местните Климентови комисии 
на първо место да откупягь огь нея колкото 
се може повече екземпляри и ги разпростра
нял» между населението. Брошурата може да 
се получи огь „Кииментовския отборъ* въ 
София — цената й е 10 ст. екземпляра. 

Всички общини въ Царството да прЬд-
вндятъ въ бюджетите ся за 1915 г. парични 
помощи за въздигане паметникъ на Св. Кли
мента въ София. Тези помощи ще се изпра-

щать направо огь общините до 9 Климентов
ския одборъ* въ София. 

Минисгьръ: Д-ръ В. Радославовь, за 
Главенъ секретарь: Л. Лукановь, за начал-
никъ на отдедениото: Р. Райчевь» 

Варненски ОКРЖЖНО. 
Окр. Ветер. Лекарь д 0 г. г. окод. ветер, ле-

«№ 1548 кари и уч. ветер, фелдше-
17 Ноеом. 1914 г. р и за сведение на г. г. сел. 

гр. Варна. общ. кметове въ окрхга. 

Предъ видь на обстоятелството, че по 
селата, поради особения въ тоя край стопан
ски битъ, отглеждането, храненето и развъж
дането на овцете става съвместно съ козите 
въ едно и еж що стадо и когато по известни 
села по овцете се констатира да върлува 
шарка, то карантинните мвркн които въ та-
къвъ случай се прилагать отъ епизоотически-
те комисии, но ограничаването на овчите ста
да, слЬдза тия ограничения да се прилагать 
тоже и за козите като се забранява с&що и 
за т4хъ да се не пр4карвагь огь едно зара
зено село отъ шарка въ друго здраво, или 
иъкъ да се искарвагь за проданъ вънь огь 
землището на сжщото село, тъй като возите 
огь съвместното съжителство съ болните ов
це могатъ да носягь съ техь зараза и вь по
следствие да бхдать. разпространители на 
шарката. Ето защо за въ бадаще, тамь, где
то се констатира шарката по овцете, каран
тинните мЁрки трЬбва да засегагь н се при
лагать и по отношение на козите, като се 
забраня и издаване на общ. свидЬтелстаа нли 
пътни листове за пргизхождение и здраветр нмь. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Тюлевь. 

Варненски ОкрЖЖНО-
Око. Ветер. Лекарь - л 

г До г. г. сел. общ. кметове 
* 1 5 4 9 за сведение на г. г. окол. 

17 Ноемв. 1914 г. ветер, лекари и уч. ветер. 
гр. Варна. фелдшери вь окржга. 
Забелезва се, че общ. свидетелства, ко

ито се издавать отъ общините за произхож
дение и здравието на добитъка, вместо да се 
подписвагь огь правоимеющите по закона 
длъжностни лица — кмегь или ееговъ вако-
нень заместникъ се подписвагь незаконно огь 
невмеющн такова право напр. секр.-бирници
те, кметски заместници или общее, писари. 
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Понеже тая практика е лоша в незаконна, 
поканваме г. г. ОБЩ. кметове за напредъ да 
не издавать и допущать подписването на тия 
общ свидетелства отъ никого другиго, осв*нъ 
кмета или неговъ законенъ занЬстникъ. Общ. 
свидетелства издадени за горнята ц4ль и под
писани отъ лица неимеющи законни права да 
се считать за нередовни и като такива да не 
се заверявагь отъ сан. вегер. власть. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Тюлевъ 

Отъ Председателя на Варненския Окр. 
Съв4т% е отправена следнята 

ТЕЛЕГРАМА 
До Братя Ноелъ и Чарлсь Бъкстонъ 

Букурещъ. 
Дълбоко възмутени отъ подлия и ужасенъ 

атентатъ срешу Вашия тъй скъпоиЬненъ жи-
вотъ за потиснатите народи, вий изразяваме 
отъ страна на населението на Варн. окрась 
нашите живи съболезнования и яай-добри по
желания за едно бьрзо и пълно оздравяване 
и за тържеството на правдата и истината на 
конто винаги сте служили. № 4722. 

подп. Председатель на Варненския Оар. 
Оьветъ: Н. Стефановъ. 

Цолучя се следияя ОТГОВОРЪ: 
Почитаемий Господине, 

Дълбоко трогнати отъ съчувствията, ко
нто Вие сте имали любезностьта да ни изка-
жите по случай извършеното вьрху ни поку* 
шенне, съчувствия, които ние високо цЪвпяъ 
и считаме за отправени не само къмъ насъ, 
но н къмъ нашил народъ, молимъ Ви да ири-
емите нашите сърдечни благодарности. 

София, 4 ноември 1914 г. 
Съ почитание: Ноелъ Бъкстонъ. 

Извлечения отъ протоколите на III редовна 
сесия на Варненсний Окр. СъвЪтъ. 

(продължение) 
РЕШЕНИЕ X 19. 

Независимо отъ това приготкило необхо
димите книжа ва направата шосето отъ гара 
Вълчи-доль до селото Кургь-дере, знаете У 4 
огь крянината когато та замине сумата 2000 
лева се предава на общините а останалите 
аЛ служать за подобрение пхтвщата край га-

I рнт*, вследствие на което, разхода на това 
шосе ще се покрие огь така събрания фонд*, 
който сега възлиза на около 20 ,000 лева» 
Освенъ това приготвиха се книгата ва ограж
дане съ телени огради кантоните. Вие гоено* 
да съветници виждате, че азъ нзпълнихъ то
ва което Вий възложихте но то неножа да се 
реализира напълно по независящн причини. 
Сега остава да ни определите за идущата 
година необходимите приходи. Въ свръзка съ 
техъ пакъ ще се повърнемъ върху личната 

J пдтна тегоба 25000 пятно повиничари ако се 
обложагь съ по 8 лева ще дадагь 20000Q 
лева, като спаднете огь тая сума 30000 •— 
40000 лева за кантонери, персонадъ в мате-
риалъ за подържка шосетата ва 80 километ
ра ще похърчемъ не по малко отъ 40,000 
до 50,000 лева. По тоя начинь отъ Думата 
200,000 лева къмъ която като прибаввмъ!пр$-
двнжданите въ окр. в общински бюджети о-
коло 20000—30000 лева остава чиста сума 
отъ около 150000 лв. За шосетата въ Про
вадийската околна, споредъ дадената програма 
еж необходими 100G00 лв. я за оная на Вар
ненска околвя около 130000 лв. или кръгло 
за окр&га 230000 лв. Прочее, въ случая 
се явява единъ недоимакъ — 230000 прн-
ходъ — 80000 лв. за подръжка и персональ 
равно 150000 лв., а еж ангажирана кредити 

| — 230000 лв. за построки — , които BIB-
лизать крлгло на 75000 лева. Освенъ туй 

! имаме едииъ другъ важенъ въпрось направа-
! та на мостовете при Коте и Кьопрю кьо sa 
J които ще се похарчи по около 150000 дева 
I за зидария, железна конструкция в шосейна 
I мрежа. За моста на пода аа зидария и дру

ги с- похарчени 130000 лева. Освенъ това 
като се знае, че средствата огь една околна 
се давате на с&щата околия и за да може 

I да се реализирать тия предприятия необходв-
I мо е да се увеличи петната тегоба огь 8 на 
I 12 лева, като 3 лева огь тЬхъ се предназ-
| начать изключително ял направата на каза-
| ните два моста и по такьвг начинъ ще се 
! покрие дефнцитьть, Даже добре би било да 
j се вземе изрично решение, че тия 2 лева ще 

се употребить за направата на мостовете за 
да се разсее съ мнЬннето, че тЬ могатъ да 
се употребата за други цели. 

Д. Шиковъ: Не чухъ въ сведенията на 
I г-нъ окр. инженеръ да спомене н4що за фон-
] довете по п&тищата въ какво положение се 
I намиратъ* 

Окр. Инженеры Всички фондове биле 
! ангажирани въ държавните шосета въ Доб-



Стр. 4 Варненски Окржженъ Вестникъ Брой 26 и 37 

руджата, таблица № 6 въ отчета на окръга 
общата стойность на които втзл. на 450000 
лева и сл4дъ когато се ликвидира съ тия 
ще даде на окржга една сума отъ около 
200000 лева. 

Д. Шиковъ; Нуждите отъ пътищата у 
насъ не ся малко. Вий чухте ртъ устата на 
г-нъ Инженера, че има нужда отъ пътища, 
а добрите пътища говорятъ зд резултата на 
населението добрит* пътища засилватъ зем-
леделвето, търговията индустрията и up. при 
все че тая година ни зят^ри съ слаба рекол
та, а отъ друга страна, лризата въ Европа 
доста спъва работата у насъ. При see това, 
азъ бихъ се усм4лилъ да направя предложе
ние както каза и г. Инженеръ за 12 лева. 
Азъ съзираме, че когато закона е предвй-
д$лъ ,6 лв. въ некой окрхзп съ пдашаля по
вече и по тоя начинъ има тамъ по-много пъ
тища. Ако това 12 лева е много, нека поне 
бжде 10 лв. Предъ видъ плащането пътната 
тегоба въ пари или натура, не е много теж
ко, защото прЬзъ годината има много врЬме 
за работа, защото въ пжтищата е благоден
ствието на една страна. Въ средня и запад
на България населението отбива повечето въ 
натура пътната си тегоба; пътувайки за Со
фия азъ видйхъ много жени и д4ца да ра-
ботятъ съ колички по шосетата, а това дока
зва, че те отбиватъ п&тната повиность на 
своитЬ бащи и мъже, а това показва, че тамъ 
има по-добри пътища. 

Партизанинъ съмъ билъ; пътната повин
ность да се отбива въ натура и затова имен
но съмъ агитиралъ по селата, защото по тоя 
начинъ по-скоро ще се построятъ повече 
пгтища, 

Овр. Инженеръ: Ще добавя, че минимал-
ниятъ размерь на личната пътна тегова е 8 
лева, а максимума 12 лева. Въ нашия ок-
ржгъ йма най-малко пътища, защото плаща
ме най-малкия размйръ. Вь Софийски и дру
ги окръзи плаща се много повече и затова 
тамъ има много пътища. Ако се ^аде нещо 
ще го дадете за окръга и околията. Прочие 
ходатайствувамъ да се приеме 12 лева. Вий 
ще определите къде да се похарчатъ тия суми. 

Д. Кондовъ: Когато въпроса е за единъ 
данъкъ правото на окр. съветъ е да се из
каже за начина на облагането но койго се 
удовлетворява една нужда на окряжието. 

Окр. Сьветъ има право да не свежда 
своята своята задача до една формалность и 
да не представлява една канцелария прп окр. 
управление гд4то се регистраратъ администра

тивни актове. Огъ изказаното на окр. инже
неръ се вижла, че отъ пъхната тегоба сред
но по-Зтъпватъ 2000Д0 лева срещу които се 
харчатъ 100000 лева за персоналъ и издръ
жка на пътищата, сдедоват, остава 100000 

> лева за нови пътища. Когато знаемъ, че за 
направата на пжщпщата въ окръга ни съ нузр-
дни 36,000000 л а годишно имаме свободни 

| 100000 лв., какво би наиравилъ съ т/Ьхъ? 
I За издръжка на тия пътища държавата 
| нб се грижи. Грижи се само за индустриал-
I ните п&тища, които свързватъ Варна—Бур-

газъ, а за окръга, тя не се е погрижила да 
направи пъть. За непроизводителни цели тя 

I пръска милиони, а за важни задачи насъ ви 
дава троха- Варненския окръгъ плаща 2 ми
лиона данъци. Кога се отнеха най-добрите 
околии отъ окръга, ний поискахме 500000 
лева помощь отъ държавата за направата нл 
п&тяща въ окръга за повдигане благоденст
вието, азъ лезнамъ какво стана съ тоя въ-
просъ, държахата е взела за себе си единъ 
отъ наг-еигурнитЬ приходи за пътищата 1 1 % 
срразмерна пжтна тегоба», а на окр. стзъти 
е оставила пхтната тегоба, една остарялость, 
единъ дапъкъ останалъ отъ средните векове. 
Въ закона ва пътищата е прокарано начало
то, че за издръжка на общинските пътища 
държавата дава и помощь, а до сега държа
вата пе виждаме да е сторила. Щомъ е тъй, 
ние смело може да поискаме държаната да 
ни отстяпи часть отъ своите средства за на
правата на пжтищата Още веднажъ заявя-
вамъ, че нътнага тегоба е единъ допотопенъ 

i данъкъ, и за това азъ съмъ противенъ на 
I патната тегоба и правя предложение, въ та

кава смисъль: да се отхвърли пътн. тегоба.. 
Юр. Ивановъ: За пхтищата нема да го

воря, справедливъ ли е данъка пътна тесоба 
пакъ нема да говоря, защото на всинца ня 
е известно, че той е единъ съвършено нес-
праведливь данъкъ, Веднажъ обаче като е 
наложенъ съ специаленъ законъ който е въ си-

j ла, ние не можемъ да му се противопоста-
} вимъ и следователно требва да го наложимъ. 
I Требва ли сега ний да увелйчимъ тоя данъкъ 
i вакто иска инженера, азъ веднага ще отгово

ря не. Ако не говоря за недопущане уголе-
мявавето му, имамъ предъ видъ каква беше 

. реколтата тая година и какво е икономичес-
[ кото състояние на населението слтЬдъ тая ре-
| колта. Все кий, който е ходила яад£ Камчия-
I та ще види какво е положението на овя край 

слЬдъ наводнението* Тамъ вий ще видите«хо-
1 ра които нематъ зърно семе даже за хвър-
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дяне въ земята. А живота поскъпна и пос
къпва още. Азъ, ако ее обявявамъ нротивъ 
пътната тегоба, не съмъ противъ пътищата, 
но това го правя сь огледх на средствата, 
съ които разполага населението. Азъ лани го 
ворихъ за кринината? която *эи могла да бх-
де единъ сигуренъ източникъ за подобрение
то на пхтищата. Несправедливо е тоя налогъ 
да се предава на общините при гарите, за
щото той се събира отъ населението земле-
дЬдческо и требва да се даде на сжщото на
селение. Ето защо азъ се обявявамъ противъ 
увеличението на инженера на пътната тегоба 
и правя предложение/ че и прбзъ идната го
дина да бъде 8 лева. 

Окр. Инженеръ: Г-нъ Иванова и мина
лата година говори, че населението било съ
сипано отъ войната, а сега отъ лошата ре
колта. Такива доводи могатъ да се повтарять 
вс4ка година, Требва да се разбере, че кре
дитите не еж за мене, дайте средства и ис
кайте работа. Поне гласувайте 10 лева, за 
да се покрие дефицира. 

Вл. Димитровъ > Инженера се поставя на 
базата, имаме законъ, билъ яееправедлчвъ, 
жестокъ но той е законъ и тр4бва да се из
пълни и требва да ее работи въ кръгътъ му. 
При наличностью на тоя законъ, който Ви 
дава ресурси 8 лв. патна тегоба или 5 дена 
рабора, а ний имаме тия пътища. Ако ис
каме да направимъ нйщо и да ее ползуваме 
ний требва да намериме по други ресурси. 
Спора е отъ где трйбза да ее взематъ и по 
какъвъ начинъ — дали по искание:о на г. 
Инженера, или това на Иванова или на Кон
дова. Безспорень фактъ е г-да съвйтяици, те 
историческия развой на нашата демократичен 
СКР, страна окръзите и общините иматъ ав
тономни права. Централната власть, или пар
тиите които ех управлявали до сега с~ се 
стремили да отнематъ автономностьта на тия 
учреждения, да ограничатъ до нула самосто
ятелната автономность на тия учреждения. 
Ний като представители на самостоятелност
та и автономностьта на тия учреждения не 
искаме да се погазватъ тия права. Г-да окр. 
съветници, ако има нещо за чужденеца, за 
културния чов^къ, дршълъ въ тая културна 
страна, въ тая демократична земледелческа 
страна, впечатлението което прави на чужде
неца то е, че отъ средствата които ее отне
матъ охъ населението, не му се дава нищо. 
Държавата най мвлко се е погрижила за 
културата на страната. Вий неможете да се 
похвалите съ добри и хигиенични училища, 

когато говоримъ за тая страна пий сжщо не 
виждаме една здрава организация въ хигие
нично отношение. Въ наборните комисии Вий 
ше видите че младежите се и-зраждагь. Но 
ако е за милатаризма тогава държавата е 
щедра. Въ РОМЙНИЯ има много добри шосета, 
уредени учидища ь за медицината, обществе-
нното здраво неможе да се говори, те пра-
вятъ честь на европееца. Ако ннй черпимъ 
ресурси за тоя данъкъ отъ пятпа тегоба, ний 
като представители на окръга ще поискаме 
направата на пжтища и ще се противопоста-
вимъ на тая данъчна система. Време е да 
се простимъ съ тоя архаизмъ и да се въведе 
прогресивния подоходенъ данъкъ. Ако потреб-
ва да направимъ пътища ще пратимъ депу
тация въ София, да иска огь правителството 
помощь отъ 500000 лв. или ако не, да ни 
гарантира единъ заемъ за същата цель. Ре
шително съмъ противникъ на увеличението на 
петната тегоба, 

Д-ръ П. Ранковъ: закона за прогресивно 
подоходния данъкъ, по частните ми сведения 
презь тая сесия на камарата ще бхде иро-
каранъ, закона за пътищата че е лощъ вся
кий съзнава, но всички виждаме нуждата да 
стрцимъ шоедта. За да иокриемь тая нужда, 
требва ца увеличимъ размера на пятяата те
гоба, дакаръ и несправедливъ и да е тоя на
чинъ. Въ мииалатата годишна сесия се взе 
решение за да се иска огь дьрждвата по
мощь отъ 500000 лева, азъ бе*ъ членъ въ 
тая комисия когато ходихъ въ Срфия и фи
нансовия министъръ отказа да даде каквато 
и да е парична помощь, но Главния секре
тарь при финан. м ство обеща да впише въ 
бюджета една помощь огь 3000Q0 лева, но 
какво е станало, незяамъ. Надйвамъ се оба
че, че въ редовната сесия на Нар. събрание 
да се отпусне една помощь огь държавата 
за направата на двата моста вь Камчията ъъ 
размерь на ЗООООО левв, не е вйрно твър-
дениего, че за училищата не е направено 
иищо. Йапротивъ, една четвъргъ отъ дьрж. 
бюджетъ отива. ежегодно за дросветата. Не е 
верно еравненаеш съ Ромъния. Тамъ преди 
всичко въ веЬко село нема училище и маса
та тдне въ невежество. Щистана за пятища 
трЬбва да дадемь много повече, но и всички 
наведнажъ пемогатъ %,е направи, защото сре
дства нЬма и толкова персонадъ. На дреж-
дешворавшите които говориха за стеснител
ните мерки на закона за окрхзите и общи
ните ще заявя, че те иматъ групи въ кама
рата и тамъ да направятъ своите прЬддоже-
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ния за отмена на тая закони. Тукъ не му е 
местото да разискваме такива въпроси. До 
като едннъ законъ не е отнйнененъ, ние сме 
длъжни да му се подчиняваме. Ние бихме 
могди да вземемъ решение, да молимъ прави
телството да ходатайствува вь камарата за 
изменение на нзв4стенъ законъ, но не мо-
жемъ да не изпълнимъ нарежданията му до 
като той е въ сила. Като виждаме належаща
та нужда отъ нхтища, мисля, че населението 
в4ма да се обремени съ 4 лева. Ходатай-
ствувамъ да се приеме искането на окржж. 
Инжеееръ. 

Д. Тодоровъ: Доста се говори по въп
роса н се разкритикува той добре. Зяаеме, 
че п-тищата сд необходими и никой отъ нась 
не е протнвъ добрите пхтища. Мисля, че ед
ва отъ причините да вЬмаме добри пятища 
е късното въвеждане общинската пдтна те
гоба. Като виждамъ въ какво положение се 
вамнра сега населението следъ тад реколта 
и наводнението, см£тамъ, че е неуместно да 
се прави каквото и да е увеличение на да
нъците. Прочее ходатайствувамъ и азъ щото 
за 1915 година пхтната тегоба да си оста
не 8 лева. 

Илия Ангеловг: ПрЪдъ видъ плачевното 
положение на населението отъ Еамчийската 
долина, правя предложение да не се увели
чава петната тегоба за 1915 година, а да 
ей остане 8 лева. Съгласенъ съмъ, ако се 
намерять средства и се помогне за направа
та на двата моста, но неможенъ да увелича
ваме плътната тегоба. 

Д. Шиковъ: Изказаха се разни мнения 
и азъ искамь да допълня казаното отъ меаъ, 
системата на данъците се упрекна огь г-пъ 
Кондовъ. в азъ сьмъ напълно съгласенъ сь 
него, но при положението, че имаме законъ, 
до тогава до като не се отмени по надле-
женъ редъ, той требва да се изпълнява. Тре
ба ля да стоимъ съ скръстени р&цЬ и да не 
работимъ нищо. Ако държавата не ни дава, 
требва ли ний да не тьрсимъ средства. Мо
же лн такава една теория да се приеме? За 
романската култура се заговори, но тя не 
може да ни служи за примерь, защото тамъ 
мтащата се правять по ангарийски начинь, 
а такъвъ начинъ ний нещемъ. Че системата 
на патната тегоба е лоша. не се сьмняванъ, 
но шьтищата с& които повдигать културата 
на дадена страна. Демократическата партия 
отмени накова ва държавната пдтна тегоба 
в тя първа тури основата на прогресивно -
подоходния данъкъ. Отъ фондовете ва п&ти-

I щата държавата е похарчила 7—8 милиона 
лева за направата на държавни пдтища и 

I ний сега можемъ да държимъ решение, дър-
j жавата да ни повърно взетото или най малко 

да ни даде помощь. Ний, селенитЬ, немаме 
! морално право да се оплакваме огь пхтната 
| тегоба, защото тия пдтища намъ требвать 

най-много и защото ако пЬмаме пари ще от-
бнемъ пдтната си тегоба въ натура, следова
телно ако искаме пдтища требва да гласу
ваме кредитъ и да намЬримъ средства. 

I Д. Кондовъ: Азъ сьмъ протнвъ личната 
j иатна тегоба, но сьмъ съгласенъ да се иска 

помощь огь държавата 300000 лева за на
правата на п&тища и мостове (тукъ оратора 
се впусна да разкритикува общата финансова 
полигика на сбраната, вследствие на което 
станаха силни пререкания между окр. съвет
ници: Д-ръ Ранковъ, Д Шиковь, Д. Вълка
нов L, М. Русевъ и др. по която причина не 
можа да се схване нищо по неговата речь). 

Ив. Аваляковь: Тукъ се извърши една 
I партизанска агитация, на която местото не е 
| въ заседанието ва окр. съвЬтъ. Всички съз-
I наваме нуждата отъ патя щата, а като дойде 
j за пари не даваме. Въ силата на това съз

нание азъ се приедединя вамъ къмъ предло
жении™ на г. г. Д-ръ Ранковъ и Д. Шиковъ. 

I Председателствующня казв: Огъ дебати-
| те се формираха слЬднит* предложения: 
j 1) Искането на окр. Инженеръ подкре-
i пеио огь г. г. Ранковъ и Д. Шиковъ да се 
i гласува 10 лева или G дни работа. 

2) Предложението на Юр. Ивановъ, да 
I остаае нашата новниостъ и ирезъ 1915 го-
; днна пакъ 8 лева. 
{ 3) Предложението на Bi. Димитровъ, да 
| не се гласува никаква пхтна повиностъ. 
j 4) НрЬдложението на С-Щия, да се пс-
| иска отъ държавата 500000 лв. субсидия за 
i направата на п&тищата съгласно чл. 10 п. 

4 огь закона за п&тищата. 
Гласувано първото предложение доби 9 

гласа, второто — 11 гласа, третото — 3 гла
са и четвъртото се прие единодушно. Вслед
ствие на тоя резултать окрдж, сьвЬтъ реши; 

1) Личната общинска пътна тегоба за 
I 1915 година се оиределя 8 лева вь пари, 
| или 5 дена въ работа, н 

2) Да се ходатайствува нредъ правител
ството да отпусне една помощь отъ 500000 

> лева за Варненския окржгь за направата на 
j п&тнщата въ окр&га» 
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РЫПЕНИЕ № 20. 
Разрешаване да отпускъ на окр. съвъаннци: 
X. Реджебовь 3 дни, Н. Мариновъ 1 день и 

Зл. Петровъ 3 дни. 
Предеедателствующия докладва на съве

та, че окр. сьв4тници X. Реджебевъ, Н. Ма-
риновь и Зл. Петровъ искать отпускъ, пър
вия 3 дни; втория 1 день по съдебни причи
ни, а третия 3 дни по важни домашни при
чини, ноли да се уважи това имъ искане. 

Окрхж. съветъ р£шя: разрешава се на 
окр. съветници Н. Мариновъ ецнодневенъ от
пускъ, Хасанъ Реджебовь три дни, считани 
отъ 18 того н на Зл. Петровъ три дни, то
же отъ 18. 

Нареждане дневния редъ на утр*шното 
заседание. 

Председателствующия обясни на сьвЬта, 
че четйртехъ точки огь дневния редъ вста
вать за утрешния дяевенъ редъ съ прибав
ление на пето место да се постави на рази
скване доклада на постоянната комисия по 
въпроса за дадените въ условна собственость 
еввян. 

Окр. съветь удобри тоя дневенъ редъ. 
Закриване заседанието. 
Понеже времето е напреднало, прЬдсе-

дателствующия закри заседанието въ 7 часа 
сл4дъ пладне. 

ПРОТОКОЛЪ № 4. 

На Варненски окр. съвегь отъ заседанието 
му на 18 септември 1914 г., 3-а редоп. сесия 

огь IX избиратедень периодъ. 
Заседанието се откри въ 2 часа следъ 

об*дъ въ помещението на Варнен. окрджна 
постоянна комисия, отъ председателя г-нъ Н. 
Стефаноъъ и въ присутствие™ на членовет*: 
Д. Вълкановъ, П. Едрецовь, Вл. Димитрову 
Д. Кондовь, Д. Кеевовъ, Я. Тодоровъ, Ат. 
Ивановъ, Д. Колевъ, В. Т. Назяровъ, Д. Ши-
ковь, Ив, Аваляковъ, Сг П. Караджовъ, В. 
Няголовъ) Сл. Тодоровъ, Юр. Ивановъ, Я. 
Дянковь, Ив. Николовъ, М. Русевь, Б. Ми 
халевъ, В. велевъ, Ил. Ангеловъ и В. Тодо
ровъ, а въ отсатствието на членовет*: Н. 
Мариновъ, X. Реджебовъ, 3 Петровъ, които 
с* вь отпускъ, а Г. Пасаревъ, Д ръ П. Ран-
ковъ, Д. Милковъ я Вл. Куловъ по неизве
стни причини. 

Откриване заседанието. 
Председателя констатира, че има закон

ното число съветници я може да се заседа
ва, обяви заседанието за открито. 

РЕШЕНИЕ jg 21. 
РазрЬшава се на съветника Д. Шиковъ два 

дневенъ отпусаъ ва 19 я 20 того. 
Съветника Д. Шиковъ помоли съвета да 

му разреши два дневень отпускъ за 19 в 20 
того, понеже етроядъ сграда, която е бяла на 
привършване и требвало да уредя сметките 
си сь майсторите. 

Гласувано, съвета р$ши: разрешавава 
се на окр* съветникъ Д. Шиковъ два дне
венъ отпускъ по уважителни причиня на 19 
и 20 того. 
РЫПЕНИЕ № 22. 
Разрешава се на съветника Ст. Караджовъ 

два дневенъ отпускъ за 19 я 20 того. 

Съветника Ст. Караджовъ помоля съве
та да му разреши два дневенъ отпускъ, sa 
19 и 20 того, по домашни важни причини, 
като обяви, че билъ виканъ телеграфически. 

Гласувано, съвета реши: разр4шава се 
на окр. съветникъ Ст. Караджовъ два дне
венъ отпускъ на 19 и 20 того, по домашня 
уважителни причини. 

РЕШЕНИЕ № 23. 
Разгледа се въпроса ва отпущане пожявнена 
пенсия въ разм4ръ 360 лева на бившия пря 
постоянмата комисия разсилень Т. Рашковь, 
опред*ля се комисия оть окр, съветница: Д* 
Шиковъ, Юр. Ивановъ и П. Едрецовъ, да 

проучатъ и докладвагъ обстойно въпроса. 

Прйдседателствующиятъ прочете доклада 
на постоянната комисия, за отпущане пожиз
нена пенсия на бившия при постоянната ко
мисия разсилень Т. Рашковь въ размерь на 
360 лева, като помоли съвета, ако желае Hi-
кой отъ съв4тнициг4 да говори по въпроса, 
да поиска думата. 

Юр. Ивановы Настоява да се осветли 
съвЬта и то оть този, който добре познава 
лицето Т. Рашковь, дали той действително 
заслужва въпросвата пенсия. 

Д. Шииовъ; Зааядъ, че Рашковь поду-
чавалъ пенсия пр4зъ 1906 г. оть постояна-
та комисия, обаче, миналата година окр. съ
ветъ му огвазалъ такава, пр4дъ ввдъ, че я-
малъ синъ на IS години и че самия той Т. 
Рашковь се е билъ впусналь въ крайно пи
янство. Требвало е съвета да се занимае по 
този въпросъ по-сериозно, намира, че немало 
доказателства за изслуженото му врЬме я че 
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той не е билъ дългогодишенъ служащъ при 
пост, комисия. На мнение е тоза въпроеъ Да 
се разгледа на ново и ако действително Ра-
шковъ заслужва пенсия, да му се отпусне 
такава, но не и въ такъвъ размЬръ. 

GJL Тодоровъ; Предлага да се избере ко
мисия, която да проучи обстойно работата по 
положението на Рашкова и слЬдъ това да се 
вземе, решение. 

П. Едрецовъ: ПрЬдлага да се възложи 
проучването на тозя въпроеъ на прошетарна-
та комисия. 

ШИБОВЪ и Караджовъ се еъглаеяватъ съ 
предложението на г. Еерецова. 

Я. Дянвовъ: Да се възложи на проше-
тарната комисия. 

Ив. Аваляьовъ: Да се избере нова коми
сия, която по-добре да се занимае съ въпроса. 

Д. Шиковъ: Съгласява се съ предложе
нието на г. Авалякова. 

Я. Тодоровъ: Подържа, да се остави въ
проса на прошетармата комисия. 

Юр. Иваповъ: Съгласява се, да се въз
ложи въпроса на прошетарната комисия и ако 
заслужва, да му ее отпусне не пенсия, а по
мощь и то за едва година* 

Д. Шиковъ: Има г да две предложения 
по въпроса. Едното е, да ее отпусне на Ра
шкова помощь за едва година, а другото е, 
да му се отпуснк пожизнена пенсия, като се 
възложи проучването на въпроса на отделна 
комисия. 

Председателя: Понеже не желае повече 
пикой да говори по въпроса, иоставямъ на 
гласуване първото предложение: да се отпус
не на Рашкова помощь само за едоа година, 
който е съгласень да си вдигне р&ката. Мен-
шество. 

Председателя: Поставя на гласуване вто
рото предложение: да се отпусне на Рашковъ 
пожизнена пенсия, като се възложи проучва
нето на въпроса на отделна комисия, който 
е съгласеяъ да си дигне ржката. Болшинство. 

Председателя предложи за членове на 
комисията, която да се занимае съ въпроса, 
да се избератъ съветниците: Юр. Ивановъ, 
Д. Шиковъ и П. Едрецовъ. 

Гласувано съвета реши: Избира се спе
циална комисия отъ съветниците: Юр, Ива-
новъ, Д. Шиковъ и П* Едрецовъ, която да 
проучи всестранно въпроса и даде своето за
ключение на съвета, дали Т. Рашковъ отъ 
гр. Варна, като бившъ разеиленъ на посто
янната комисия, заслужва да му се отпусне 
пожизнена пенсия. 

РЪШЕНИЕ J6 24. 

Признава се изплащането дълга къмъ наема
теля на окр. курортъ Г. Петровъ отъ 1970 
лв. 40 ст., произходящъ отъ пр4биванне на 
бежанците въ окр. стопанство „Св. Констан
тину * която сума да се предвиди за изпла

щане като дългъ по бюджета за 1915 г. 

Председателя прочете доклада на посто
янната комисия подъ вх. № 2 отъ 5 септем-
врий т. г. съ който последната като обясня
ва, че въ изпълнение решението на окр. съ
ветъ отъ м. г. подъ № 2 и по разпоредба на 
правителството за настаняване на жилище бе
жанците, тя е ангажирала отъ наемателя на 
окр. курортъ „Св. Константинъ* Г. Петровъ, 
нуждните за живеене на бежанците стаи, съ 
което, сега е била задължена окр. каса, спо-
редъ уговорените условия, за наемъ на стаи 
къмъ наемателя на окр. курортъ Г. Петровъ 
съ сумата 1970*40 лева и понеже въ т. г. 
окр. бюджетъ не е имало кредитъ за цЬльта, 
моли да се предвиди тая сума за изплащане 
къмъ Г. Петровъ, като дългъ по окр. бюд
жетъ за идната 1915 година. 

П. Едрецовъ: Обяснява, че миналогоди
шния окр. съветъ е разрешялъ да се изпра-
тягь да живеятъ бежанците въ манастира 
яСв. Константин!." Наемателя на курорта 
Г. Пегровъ още тогава е направилъ своето 
предложение за цената на наема, който ще 
иска за живеене на бЬжаеците въ стаите на 
наетия му окр. курортъ, който е поискаль и 
сумата 500 лева за белосване, почистване, 
дезинфекциране и пр. стаите на мънастиря, 
сл^дъ освобождаването имъ отъ бежанците. 
Това му предложение е било разгледано и 
удобрено отъ окр. съветъ още м. г. съ ре
шение № 32 оевенъ сметката на наемателя 
курорта Г. Петровъ и Надзирателя е завеж-
далъ и предетавилъ сметка на постоян. коми
сия. колко бежанци е~ живеели въ манасти
ра и колко време, и каква сума следва да 
получи Г. Петровъ за цЬльта, която, до кол
кото помня възлизаше на 1970*40 лв., сега, 
кой ще требва да изплати тая сума, дали 
окр. каса или държавата, остава да се произ
несе окр. съветъ. 

Ст. Караджовъ: Запитва, неможе ди из
плащането на тоя дългъ да се възложи на 
държавата. 

Председателя: Чете предложения та и ус
ловията на наемателя на курорта Г. Петровъ 
за наемъ и ремонта на стаите, пуждни за 
преживЬване иа бежанцитЬ, които еж: „Да 
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му се плати 500 лв. за ремонтъ и пречист
ване. Да му се плата наемъ по 6 лв. месеч
но за всека заета стая и курорта да бдде 
изпразненъ отъ бежанците до месецъ май. 

Д. Шиковъ: Отъ доклада и обяснениата 
не е ясно колко време съ живели бежанци
те въ мънастиря. 

Д. Вълкановъ: Обяснява, че къмъ пре
писката е имало см$тка, съставена, изчисле
на и подписана както отъ надзирателя, така 
и отъ наемателя на курорта, отъ която мо
жело да се види всичко нагледно. 

Д. Швковъ: Настоява, да се отложи въ
проса за друго заседание,, за да се проучи 
по-обстойно отъ комисия, която съ докладъ 
да изложи всичко до съвета, 

Д. Вълкановъ: Обяснява, че всичко това 
е било проучено. Прибавя, че наема отъ ста
ите, употребявани за живеене на бежанци
те, възлизалъ на 147040 лева, ОСВБНЪ това 
и 500 лева за ремонтъ и пречистване стаи-
ге, или общо длъжимата сума за дельта е 
била 1970-40 лева, 

Ст. Каръджовъ: Настоява, тая сума да 
се дири отъ държавата, понеже тя е била 
длъжна да подържа бежанците. 

Ив. Авалявовъ: Не остава нищо друго, 
освенъ да се занимае съвета, защото мина
лата година *гие се съгласихме да допустнемъ 
бежанците да живеятъ въ манастиря, а пъкъ 
съ това се ангажирахме, и сега тр4бва да 
ивплатимь сумата за това. 

Председателя: Понеже н4ма повече кой 
да говори, предлага въпроса на гласуване, 
сласувано, съвета рЬши: 

Да се предвиди сумата 1970*40 лева 
въ окр. бюджеть за 1915 г. като дългъ, за 
изплащане на Герчо Иегровь, наематель на 
курорта „Св. Константине, проваходяща отъ 
наемъ на стая в др. за преживЬвание на 
бежанците. 
РЕШЕНИЕ № 25. 
Разгледа се предложението на Д. Шиковъ, 
да се иска отъ министерството на вжтрешните 
работи и народното здраве, да изплати сума
та 1970-40 лв. ироизходяща отъ наемане 

стаигЬ за преживЬвание на бежанците. 

Разгледа се предложението на окр. 
съветникъ г. Шиковъ, коййто, като обясни 
че макаръ окр. съвегь да се е ангажирадъ 
съ изплащането на сумата 1970* 40 л. къмъ 
наемателя на окр. курортъ Г. Петровъ, отъ 
гр. Варна, за наемъ на стая за црЬживева-

ние на бежанците, то, това той е направиль 
защото се е билъ ангажиралъ още миналата 
году на съ наемане стая за дельта, а отъ. 
друга страна, да не би наемодаведа на стая 
Герчо Петровъ, да подири удовлетворение 
чрЬзъ схдъ и обремени съ излишни разноски 
окр. каса$ понеже окр&жния съвегь е нвелъ 
стаите за жив4еяе на б4женцит4, като 
не е правилъ предварително разчегъ, дали 
отъ окр каса ще бждать изплатени сумитЬ 
по тия наеми или отъ държавата. Още по
вече, настаняването на бежанците, в нае-
мание стаи за преживевание на последните, 
е станало по заповедь на правителството, сл*д. 
и ангажимента сведва да бяде неговъ и въ не
гова тяжесть, както и изплащанието на нае 
ма за стая за преживевание на бежанДите 
следва да бжде изплатенъ отъ хазната. Да 
се замоли министерството на вътрешните ра
боти и народното здраве да изплати сумата, 
1970-40 лв. къмъ Варненската Окр. Пост. 
Комисия ироизходяща отъ наемание стаи 
презъ миналата година за прЬживеване на 
бежанците, която сума Постеяната Комисия 
е предвидела огь своя страна въ бюджета 
си ва идната 1915 год. за изплащание къмъ 
правоименющия наемодавецъ Герчо Петровъ 
отъ гр. Варна. 

Председедателя: Не желае ли некой да 
говори по предложението на г. Шикова, 

Понеже никой не желае поставя се въ
проса на гласувание. 

Гласуваносъв^та едиаодушио рЬши: Да 
се замоли министерството на вдтрепшигб ра-
аоти и народното здраве да изплати отъ 
хазната къмъ касата на Варненската Окр, 

;Постояна Комисия, сумата 1970*40 дева 
'която сума, к̂омисията се е ангажирала да 
изплати къмъ Герзо Петровъ отъ гр. Варна, 
за наемъ на стая, за прЬжввевааие на бе
жанците презъ миналата 1913 год. 

РЪШЕНИЕ № 26. 
Да. се помоли правителството по законодате-
ленъ редъ да въведе: недвижимите имоти аа 
неизправни данъкоплатци, вместо да бадать 
продавани, да бядатъ давани оть финансови 
власти подъ наемъ за известенъ срокъ до 
изплашапие длъжимите имъ къмъ държавата 

данъци. 

Председателя прочете доклада на пост. 
комисия, да се ходатайствува пр*дгь прави
телството по законодателенъ редъ да във*де: 
имотите на неизправни дааъкоилатци, вийсто да 
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ее продавать, да се отдавать отъ държавните 
финансови власти подъ наемь за известенъ 
ерокъ, до издлащание данъците имъ къмъ 
държавата. 

Юр* Ивановъ: Въпроса г-да съвътници 
е много важевъ, Ина законоположение, ко
его обезнмотява населението Ина ли законъ 
който запазва имотите какъ и по какъвь 
редъ. Моли който отъ г. г. съветниците suae. 
да обясня това положение. 

Председателя: Има ли некой да говори 
по въпроса? 

Д. Шиковь: Ина законъ за челядннте 
имоти, обаче той не представлява достатъчна 
гаранция за запазване имотите на населени
ето. Чете целия тексть на чл. 35 отъ закона 
за преките данъци. Намира го нецелесъобра
зен*», да гарантира що годе едно имотно поло
жението на населението. Предлага, да се 
направи пост*пка чрезъ респективната власть, 
до законодателната, последната да създаде 
законоположение въ снвсъль: „Щоыъ нема 
възможность га събирание данъка, отъ дви
жимите имоти на неизравенъ данъкоплатеиъ 
да се дава недвижими нмоть на тькъвъ подъ 
наемъ н отъ наема да става събиранието на 
данъка." Намира, че исканията на постояната 
комисия сд уместни. 

Председателя: Господа не желае лн 
други да говори по въпроса? 

Понеже никой не желае поставя се въ
проса на гласувание. 

Гласувано, съвета реши: Да се помоли 
чр1зъ резпектнвната власть, законодателната, 
8а гарантиране имотното положение на насе
лението, да се създаде законоположение въ 
смнсьль: „Щомъ нема въможность за съби
рание данъка, отъ движимите имоти на не-
нзправень данъкодлатець да се дава подъ 
наемъ ведввжимятъ нмоть на такьвъ, я отъ 
наема да става събиранието на данъка. 

РЫПЕНИЕ № 27. 
Да се помоли закопоподателната власть да 
създаде законоположение в да се отстхпн 
поземелния данькъ на селск. общини и окр. 

съвети. 

Председателя прочете доклада на пост. 
комисия отъ 3 Септем. т. г. вх. «№ 7 съ който 
последняга като истъква невъзможностьта си да 
балансира при преглеждането сел. общинските 
и учнлнщнвтЬ бюджети, само отъ редовните 
приходи предвидени в разрешени сь чл. 67 
отъ закона sa селските общини, ар&дъ видъ 
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васкьпваннето на живота, ежегодните увели
чения разходете на селските общини и учи
лищата въ техь и по причина на прокарани
те съ новите законоположения въ страна
та редовни разходи каквито еж: а. 4 % 
отъ редовните приходи за кооперативно пла-
нарание; б — 48 за кооперативно водсснаб-
дяванне; в. — 5% 88 пхтищата и г. — 2% 
за подобрение на скотовьдството, моли, да се 
сезира окр. съветь по тоя не малко важенъ 
въпросъ, който да вземе решение съгласно 
чл. 26 отъ закона за окр. съвЬтъ, съ жела
ние по законодателенъ редъ да се увеличатъ, 
процентите на редовните приходи по чл 67 
отъ закона за селските общини и то въ раз
мери такива, каквито да отговарять на съ
временните нуждни и на общините и на у-
чилищата въ техъ, защото съ досегашните 
приходи при тия належащи нужди, щело да 
се има и общини и училища само на дума. 

Д. Кондовъ: TOSH въпросъ требва да 
предшествува други. Миналата год. решихме 
да не се утвърждавать общински м училищни 
бюджети, ако отъ редовните инъ приходи не 
се повривать редовните имъ разходи. 

Д. Вълкановъ: Обясни, че требвало да 
се събере цблата npinncca и тогива щЬдъ 
да посочи на причините, защо е допустнато 
да се покриять редовните разходи отъ И8-
вънредннте приходи въ селско общинските и 
училищни бюджети. 

Д. Шиковъ: Знае се отъ практика, че 
немогагь да се покривать редовните разходи 
оть редовните приходи. Това е станало по 
извънредно много увеличените сега разходи 
въ общинските и училищни бюджети. Бюд
жетните редовнн средства съ бивали изчер
пвани и поради това, окр. съветь е вземалъ 
такива решения, н то но тези именно съо
бражения е ставало това. Процента на из
вънредните връхнини е до 15 % , обаче те 
едва покривать редовните разходи, когато 
извънредните приходи с& само за извънред
ните разходи. Намира че правителството за-
поведвало винаги да се вписватъ каквито 
и да е редовни суми, безъ обаче да е 
посочвало на прихдните източници. Яа мне
ние е бидъ да се обърне къмъ държавата, да 
издири ресурси sa засилвание доходите на 
общините и училищата. ТрЬбвало по законо
дателенъ редъ да се увеличи процента на ре
довните приходи, до максимумъ, колкото е 
достатьченъ да покрие редовните разходи. За 
И8вънреднигЬ равходи да се възлага тая ра
бота на общияскитЬ съвети и училищни на-
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стоятелства, които щомъ ги пожелаятъ, требва 
сани да създавате извънреден приходи, за 
покриването имъ. 

Д. Кондовъ: Въпроса е важенъ за 
баланси ран и ето на общинските и училищни 
бюджети. Ииа много причини. Навежда при
мери: централната вздеть винаги налага на 
общински бюджети разходи, безъ да издири 
ресурси, 8а засилвание приходите имъ. Об
щинските съв4ти, не се противопоставятъ. 
За балансиране на бюджетите си, при липса 
на редовни приходи, пребегватъ до извънред
ните. До процента на извънредните връхнини, 
когато въ градските общини става обратното. 
Те не предвиждат* максималната връхнина, 
макаръ да имать по големи нужди. Въ се
лата н4ма толкова големи нужди, а пъкъ 
налагать максималния проценть. Разви теорията 
ся, и доказа, че богатствата отъ селата се 
прехвърляли въ градовете. Привежда при
мери отъ другите държави особено отъ Франция, 
гд4то за намаление на селските данъци — 
на позеиеляия данъкъ, населението се е про
тивопоставило на правителството и победило. 
Българското правителство дава право на окр. 
съвети, сами да си налагать тия данъци и 
цроценти, значи само си хвърля въдицата и 
само се излага пр4дь населението. Навежда 
примири изъ другите държави, че сд отстъ
пили данъкъ сгради на общините, У нась 
требва да стане н*що повече: Не удобрява 
поведението на постояната комисия, за уве
личението процента па редовната общинска 
връхнина. Той е на мнение да се отстхии 
всецело повемелния данъкъ на сел. общини 
и окр. съвети, по законодателен* редъ, На
мира, че само тогива ще могатъ се направи 
чешми, кладенци, мостове, болници и шосета. 
При сегашното мизерно положение, нищо по
вече неможало е да стане, освенъ повторение 
на това, що е станало до сега. 

Д# Вълкановъ: Това е въпросъ на б*-
даще. Сега да решаваме при туй положение 
на закона. 

Д. Кондовъ: Именно това настоявамъ, 
да се измени самия законь. Навежда примери 
изъ живота. Не требва министра да ни се 
налага, а требва ний да му се налагаме. Не 
ний да му се молимъ ва 100 лв. за некоя 
чешма и прочие, а требва да разполагаме 
съ средства. Настоява, требва да се отсгапи 
на общините и окр. съвети поземелння да-
нькь, който е около осендесеть милиона лева. 

Юр. Ивановы Въпроса е важенъ не са
мо тука # вг окрлж. съвЬть, но въ народа я 

вс£к£де. Чете доклада н обяснява що се ис
ка съ него. Изрежда редовните разходи, во
ито се покриватъ отъ редовните приходи и 
процента 15°/0. Намира, че на практика се 
прилагало, и редовните разходи биле покри
вани отъ извънредните приходи. Правя срав
нение между приходите на градските и сел
ски общини. Намира, че нл градскитЬ общи
ни държавата е помагала сь данъка октроа, 
който Оилъ отпущанъ на градските общини 
въ най-големъ проценть на глава, въ срав
нение съ селските. Отстъпените приходи отъ 
държавата презъ демократическо време, отъ 
данъка сгради и беелика, било нензпьлнено. 
Държавата е требвало да отстдпи отъ своите 
си приходи на общините, като направи пос
ледните автономни и само тогава можало да 
се постигне цЬльта. Да се поиска отоглава-
нето на целия поземеленъ данъкъ е било мно
го, по-добре е било да се поискало отегжп-
ването отъ държавата данъка беглнкь и сгра
ди на общините, а въ съставните общини, 
училищните бюджети да б&дать отделни и се 
накара населението отъ тия села само да се 
загрижи за училищата си. 

Д. Шиковъ: Добре е да имаме всичко и 
да разполагаме, по отъ гдЬ да го искаме, се 
отъ нашия джобъ ще излезе. Намира, че да» 
пъка октроа е несправед-швь, но се въздър
жа да говори по него. 

Юр. Ивановъ: Нам4ква, че държавата 
раздавала отъ беглика, средното отъ триго
дишния приходъ и това е било несправедливо» 

Д. Шиковъ: Закона определя максимума 
на редовната връхнина 15°/о* като не стига, 
требва да се дирятъ приходи. Ний подържа-
ме държавата саоредь неЙнатЬ нужди, н ало 
вземемъ отъ тЬхь, то държавата ще наложа 
други. Намира, че процента на редовните при
хода не е спадналъ по-долу отъ 15°/о досе
га, затуй е билъ на мнение, да се искало по 
законодателен'* редъ увеличението на тоя про-

' ценгь редовни връхнини отъ 15 на 20%.> 
Ако това не се възприеме, тогава да се ис
кало отъ държавата да отст_пн на общините 
часть отъ поземелння данъкъ. 

Я . Тодоровъ; Намира, че балансирането 
на общинскит* бюджети, най-много се затру
днявало отъ училищните разходи. Требвало 
да се отделять училящниее бюджета от* об
щинските, като се създадело прихода на учи
лищата чр*зъ разработване мерите н експло
атиране горите въ селата. 

Д. Кондовъ: Не се съгласява съ мяеяне-
| то на Шилова, Юр. Иванова м Я . Тодорова. 
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Навежда, че развитието на Живота налага и 
свопгЬ нужди. Докато не се изхарчело, немо-
жедо и да се получи. До като не се похар
чело за железници, болници, земледелие, не-
можело да се получава нищо. Навежда при
мери за Германия като модерна държава, за
ключава, че и иа вази се налагало с&щото, 
било на община, било на окржгь и държава. 
Требвало парите винаги да се харчатъ за 
производителни цели, а не както до сега е 
ставало за военни и други непроизводителни 
цела. Навежда примери изъ миналото. По
държа, че държавата като събирала парите 
отъ, наръда, требвало е да ги харчи пакъ за 
народа, Не се отпущало достатъчно учители, 
не се давало на народа което е ну ж дно. У-
иреква до сега водената правителствена учи
лищна политика. Не е сыласенъ да се връ
щаме назатъ, вс*ко село само да си създава 
приходи за издръжка на училищата. Държа
вата требвало да се ангажира всецело съ 
издръжката на училищата. Отхвърля обвине
нието на Янаки Тодоровъ, че добрите учите
ли бегали отъ селата въ градовете. Недора-
зум4нията които се явявали между" учители и 
учил. настоятелства е бивало, че учителя ис
ка да се удовлетворят* най елементарните 
нужди на училището, а настоятелството не 
се е съгласявало, по и4мане на приходи. По
държа, че издръжката на училищата е треб
вало да легне върху държавата. 

Пререкания между Шикова и Кондова. 
Д. Шиковъ: Заб$л*зва на Кондова, да 

не развива тука въ cieiTa партийни теории, 
да говори по предмета. 

Председателя: Г-нъ Кондовъ, говорете 
по предмета, 

Д. Кондовь: Намира, че начина за съ
бирането отъ държавата данъците и харчене-
яо вмъ балъ несправедлива Подържа, че тре-
бало да се иска йо-законодателенъ редъ, дър
жавата да отстжпн поземелния данъкъ на об
щините и окр. съвети, като се обявява про-
тивъ каквото и да е увеличение на редовна
та общинска връхнина. 

Я. Тодоровь: Отказва да е упреквалъ 
учителите, както г. Кондовъ му билъ забе-
лезалъ, че казалъ какво, учителите получавали 
големи заплати, биле галените дйца. Подър
жа да е казалъ, че но недосгатъчностьта на 
училищни приходи ся явявали недоразумения 
между учители в училищни настоятелства. 

Д. Кондовъ: Обеснява че той ае е го-
ворнлъ подобно нещо, а е говорилъ върху 
недоразуменията между учители и настоятелства. 

Юр. йвановъ: Верно е г. Кондовъ, уп
рекнахте го. 

Ат. Ивановъ: Настоява, училищните бюд
жети да тежатъ отделно на селата и да се 
отцепятъ отъ общинските. 

Юр. Ивановы Говориха много и дойдоха 
до съгласие да се помогне отъ държавата, но 
не казаха отъ где и какъ. 

В. Няголовъ: Не требва да се връщаме 
назадъ и да се остава всичко на селото за 
училището. Да се поиска отъ държавата да 
се ангажира съ издръжката на училищата. 

Председателя: Доклада на постоянната 
комисия е: понеже не стягатъ редовните при
ходи на училищата, да се намерять средства 
и увеличения. 

Вл. Димитровъ: Можемъ ли да искаме 
увеличение на процентите на връхнините, и 
имаме ли туй право. Връхниаите днесъ сх 
стигнали до максимума си. Единъ просветенъ 
окр. съветъ, днесъ неможе да иска огъ дър
жавата увеличението на връхнините. Науката 
е най необходимого за народа. Държавата пе 
може да гледа на училищата, като на нейна 
рожба. Требва да се отхвърли съ възмуще
ние искането на правителството за увеличе
нието връхнините. 

Б. Велевъ: Миналата година се взе по 
тоя въпрось решение, обаче това решение не 
било съблюдавано. Не е билъ сьгласенъ и се
га да се увеличалъ процента на връхнината. 

Ив. Аваляковъ: Споредъ г. Кондова, кой
то стои на своя приндипъ, сл4два ли и ний 
да стоимъ така, или требва да диримъ сред
ства. Намира за добре да се поиска отстъп
ването на поземелния данъкь отъ държавата 
на общините н окряга, но до тогава неможа-
до да се чака, На мнение е да се увеличи 
процента на редовната връхнина отъ 15 на 
20°/о. 

Илия Ангеловъ: Нека да мислатъ въ ка
марата за изменението на закона, не съмъ 
за увеличение редовните приходи. 

Д. Шиковъ: Подържамъ, че требва да 
се увеличатъ редовните проценти, защото ви
наги се е указвало нужда за балансиране на 
бюджетите да се прибегва до изв, връхнина. 

ПрЬрекания между Шиковъ, Вд. Дамит-
ровъ и Кондовъ. 

Председателя: Моля, г-да, пазеге редъ. 
Има ли да говори другя но въпроса. 

Председателя: Г-да, има дв4 предложе
ния: първото е по доклада на пост. комисия 
за увеличение процента на редовните общин. 
връхнини отъ 15 на 20°/о, който е съгла-
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сенъ и го цриема да си вдигне рхката. Мен-
шество. 

Председателя; Прйдлага на гласуване 
второто предложение на г-нъ Кондова: да се 
иска по законодателенъ редъ да се отстхпи 
отъ държавата на общиннт4 и окр. съвети, 
иоземелния данънь. 

Гласувано, съвйта реши: Да ходатайству
ва чр4зъ респективната власть прйдъ законо
дателната, по законодателенъ редъ държавата 
да отстхпй ооземелния дааъкъ на селските 
общини и окр. съвЬти. 

К&ШЕНИЕ № 28. 

Разглеждане доклада на постояната ко
мисия, относително даване въ условна со

бственность окр. свини. 

Председателя прочете доклада на пост. 
комисия отъ 16 еептемврий т. г. сь който 
последнята като донася, че въ изпълнение 
решенията на окр. съв4ть подъ Л* № 38 — 
1911 в № 2—1912 години отъ дадените 
въ условна собственность свини на Ив. Пас-
калевъ изъ гр. Варна и Р. Поповъ изъ гр. 
Провадия, еж получени отъ приплодите отъ 
посл4дните споредъ условията прасета, които 
и сега се вамирали ва разположение на пост. 
комисия, и немало на кого да се дадатъ подъ 
сжщите условия, понежб биле много тежки и 
никой не желаелъ да се ангажира подъ тия 
условия, моли, да се сезира съь&га по тоя 
въпросъ, като се варедятъ по либерални ус
ловия и се определи реда и начина за разда
ването на тня прасета. 

Д. Шиковъ: Помня, че нр4зъ 1913 г. 
се взе решение да се раздядатъ свините въ 
условна собственость на желагощи въ окрдга 
лица, а не да се продадатъ. Изработиха се 
условия и се тури петь годишна условность, 
като се задължаваха и лицата които се ан-
гажиратъ и ги взематъ да даватъ на пост. 
комисия отъ раз плода задължително. Условията 
биле тежки и цйлъта не се постигала. Не се 
намиратъ хора да се ангажиратъ, защото и 
контрола билъ строп». Такава прасета имало 
сега 12, и нЬмало що да се правятъ. Изказва 
мп4ние условната собственность да бжде две 
години. 

Вл. Димитровъ: Намира, че две години 
била малко, а три год. съ биле достатъчни* 

Ив. Аваляаовъ: Да се дадатъ въ условна 
собственность прасетата за две години, като 

1 срещу едно дадено прасе да се изисквало да 
| повърне лицето, само дв4 прасета и никакви 

други условия да не му се налагать. 
I Вл. Димитровъ: Ако се дадели свините 

за дв4 години, опасявалъ се отъ апетити и 
фаворизадия. Вместо добро да не се напра
вило зло. Не билъ сътласенъ да се дават/ь 
свините на не скотовъдци, както е билъ случая 
сь Ив. Цаскалевъ и други, защото ае се е 
постигала. Билъ на мнЬние да се дадатъ на 

I истински скотовъдци и, които боравять съ 
{ свинарство. 
I П. Едрецовъ: Обяснява начина по,който 

е станало раздаванието на свините, като 
г прибавя че за вс4кий случай е вземано и 

мнението на ветеринарния i bкарь и агронома. 
Вл. Димитровъ: Забелязва, че не требвало 

постояната комисия да туря своята дейность 
въ зависимость отъ ветеринарния лекарь и 
др., а требвало както тя, а така и окрж. 
управитель, да разгласять и обявявать между 
населението широко цел и i е и назначенията които 
гонять съ раздаванието на подобни свине. Не 
се съгласява за безразборното раздавание на 
свинете а тоза да става на истински 
свиневъдци. 

П. Ецрецовъ: Обяснява че постояната 
комисия не туря своята дейность въ зави
симость на ветеринарния лекарь, но неготово 
мнение е искано понеже по пего време вър
лувала чумя по свинете въ округа, 

Д Шиковъ: Настоява да се яашгь 
прасетата за двЬ години съ условна собстве-
нность, и то съ задължение, който зема пра
сето да го пуща обезателно да ходи една г. 
въ селската чарда отъ свини, като на вто-

I рата година прасето да остане негово. Ни* 
1 какви други задължения да не се искать отъ 
! лицето, което поеме тази грижа. Зная оть 
j миналото и отъ опити, че по сйществующигЬ 

но рано условия, никой не искаше да вземе 
отъ прасетата на комисията поради тежките 

| усювия. 
Ив. Аваляковь: Тези свини не ех иа-

годени да издържате такъвъ животь. какъвто 
прежив$вагь другите м4стни свине и од4-

I дявать, защото ех пежяи. На мнение билъ 
I да се давагь прасетата само на скотовъдци 
I и за две години условна собственность, съ 

условие лицето да повърне на комиемта яри 
първо прасило едно м-ьжко и едно женско 
прасе. 

Следва. 
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БЮЛЕТИНЪ 
За'воявеввгв я яре&р&теявт* заразителни болести яо домашняя добятъкъ Варяея&о Окрджне 

отъ 1 до 15 Ноември 1914 годияа. 

| Презъ това време сд бвле констатирани: | 

hi 
1 

Наименование на 
болестьта 

Шарка по овците | 

Село или градъ 

Страшиыирово 

Общнна 

Белевска | 

Околия 

Варненска 

Варнен. Овр. Ветеринар. Леварь: Д-ръ Ст. К. Т*мевъ. 

Неофициаленъ отд-Ьлъ. 

Варненски Окрдженъ Инженеръ. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 6768 

гр. Варна, 6 ноемсрий 1914 год. 

Известява се, че отъ понед4лннкъ 10-и 
того, Канцеларията на Варненското Овр&ж. 
Инженерство е отворена за посещение на ча
стна лица, справки я пр. 

Само отъ 8 до 12 часа пр4ди обедъ. 

Влизането слйдъ обедъ на частни лица 
ее абсолютно забранява* 

Окр. Инженеръ: Т. Атанасовъ 

Аджемлерска Община. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

J6 2767 
с. Аджемлеръ, 12 ноеиврий 1914 г» 

На 12 декември т. г. отъ 2 до 4 часа 
сл*дъ обедъ вь канцеларията на общиксвото 
управление ще се произведе иубличенъ съ яв
но малонаддаване търгъ за отдаване на пред-
прнемачъ доставката на канцеларски матери
али, осветлението и отоплителни материали и 
форменото облекло в въораженне за 1915 г. 

Стойностъта на предприятието с& за: 
1—500 лв., за Н—500 лв., за Ш—150 лв. 

Желающвте да ги доставятъ да се явять 
него день в наддавать. 

Кметь: Георги Ст. Апостоловъ 

Секр.-бирникъ: Момчнлъ Хрнстовъ 

Аджемлерска Община. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 2768 

с Аджемлеръ 12 ноемввий 1914 г# 

На 12 декември т. г. от". 10 до 12 ча
са преди обедъ, въ канцеларията ка общин
ското управление ще се произведе публиченъ 
търгъ съ явно наддаване за отдаване на на-
ематель училищната нива на е. Аджемлеръ 
„Чалжка* оть 22*1 декара съ срокъ отъ 1 
януаряй 1915 год. до 31 декемврий 1918 г. 

Желающвте да я наемате да се явять 
него день и наддавать. 

Кметь: Георги Ст. Аиостоловъ 

Секр.-бирвикъ: Момчилъ Христоаъ 

Аджемлерска Община. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

J6 2728 
с Аджемлеръ, 12 ноемврий 1914 г. 

На 20 декемврий т. г. отъ 2 до 4 ча
са после обедъ, въ помещението на общннс. 
канцелария въ е. Аджемлеръ ще се произве
де търгъ съ тайна конкуренция, за отдаване 
на предприемачъ постройката на ново учили
щно здание въ е. Кьомгорлюкъ съ 2 кл. стаи. 

Предприятието възлиза на 18,480 лв. 
Искания залогь за правоучаетие въ тър

га е 5о/0% 
Чл# чл. 11—12 и 21 оть закона за об

ществените предприятия с* задължителни за 
конкурентите. 

Поемните условия, сметката и др. кнн-



Брой 26 и 27 Варненски Окраженъ ВЪстввкъ 

жа могать да се видятъ всеки прнс-тственъ 
день н часъ въ канцеларията на общинското 
управление. 

Всички разноски аа публикация и др. са 
за снетка на предприемача. 

Кметь: Георги Ст. Апостоловъ 

Секр.-бирникь: Момчилъ Хрнстозъ 

Елееъ факанско Кметство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

# 1229 

е. Елссъ-фак&, 5 ноември 1914 г. 

Подъ надзора на кметството се намира 
сл4дующия безстопанеки добитькъ вюва:а 

Една овца 4 годната, косьмъ червенъ, 
лйвото ухо равно отрезано, дясното разцЬпе-
но и на челото бело. 

Ако стопанина не се яви до 10 дни отъ 
днесь ще се продаде за въ полза на общ. каса. 

Кметь: Н. Стояновь 
Секр.-бирниЕъ: Л. Димитровъ 

Русларско Сел. Общ. Управление ^ 

ОБЯВЛЕНИЕ 

& 2332 

с. Русларъ б Ноемврий 1914 год. 

На основание протокола отъ 2 тот, на 
тьржната комисия при Русларското кметство, 
обявява се за знание на интересуващите се 
че до 2 Декемврий т. г. ще се произведе 
трети яать търгъ по доброволно съгласие за 
отдавание на наенатель Гевреклерската учил. 
нива „Сгурята* за вр*не отъ 1 Октимврий 
т. г. до I Септемврий 1917 год. 

Първоначалната оценка 12 лв. па дек. 
за целия наемъ срокъ. 

Изкания залогь 5% огь първоначалната 
оценка. 

Кметь: Н. Кателиевь 
Секр.-Бирникъ: Д. Добревь 

БЬлевско Сел. Общ. У-ние 

ОБЯВЛЕНИЕ 

Л* 2661 
с Белево, 10 Ноемврий 1914 год. 
БЬлевското селско общинско уппавленне 

обявява на интересующие се, че на 22 но
емврий т. г., отъ 3 до 5 часа сл*дъ обедг, 
въ канцеларията на слщого, ще се проняве-
дать търгове съ явна конкуренция за отдава
не на предприеиачъ, ва пр48Ъ 1915 година 
следните предприятия: 

а) Доставката на канцеларските мате
риали; 

б) Доставката на материалите за освет
ление, отопление и мобилнране канцеларията 
на общ. управление, и 

в) Доставкате на формено облекло я зъ-
ордженне за общинската полицейска и горска 
стража. 

Предприятията възлизатъ: I—-600 лева, 
II—300 лева и Ш—400 лева. 

Исканий залогь е 5%. 
Конкурентите да се сьобразягь съ аде' 

нове 11—14 отъ еакона за обществен, пр*** 
приятия. Ноемннте условия и другите кн*жа 

по търговете могать да се видять вс*4кн пр** 
едтетвенъ день въ канцелар. на общ. у-ние. 

п. Кмегь; К. Тодоровг 

Секр.-бнрннкъ: Я. Саповъ 

Лопутвенско Общинско Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

Jfe 1847. 

с Лопушна 14 ПоемвриЙ 1914 год. 
Обявява се за знание, че въ общината 

ее намира безстопанево едно „юва* теляче 
на около 2 години, коехкъ сивь б зь бедезио. 

Ако стопанина не ге яви до 21 день 
да си го вземе, ще се продаде за п полза 
на общината. 

Бметъ: Н. Османовъ 
Секр.-Бврникг: Г, Атанасов* 
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Рударско- Селско Общ. .Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 2303 

о. Русларъ> 4 ноемврнц 1914 год. 

Назначения за вчера търгь за продаж
бата лв.еднвъ „юва4 конь, не се състоя ио 
неявяване на конкуренти, общинското управ
ление назначава новъ гьргъ на 23 того отъ 
8—10 часа прЬдь обЬдъ. 

Желающите да го купять, да се ввятъ 
пего день и наддаватъ. 

Кметъ: Н. Катедиевъ 

Секр.-бирникъ: Д. Добревъ 

Лопушненско Сел. Общ. Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1798 

с Лонушна, 7 ноември 1914 год. 
Общинското управление обявява, че се 

намира подъ надзора му отъ около 40 дена 
безступансво едно теличе около 4 гсдвпи, съ 
бЪлъ косъмъ на лйвото ухо кезъ, 

Ано стуааяа му до 21 дейь не се яви, 
ще се продаде за въ полза на общината. 

Кметъ: Н. Османовъ 

Секр.-бирникъ: Г. Атанасовъ 

Лопушвенско Сел. Общ., Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

Kt 1784. 

с Лопушна, 4 ноемврий 1914 г. 

Общинското управление обявява, че се 
намиратъ огь 25 дена сл4дуд>щите „юва* 
добвтъцн: 

1) Биволица 10—12 годишна, черна, на 
челото, опашката, задните кракау -опитата 
бело, на гърдите бели петна, л4вото ухо 
разцепено в ойма на ввмето отъ двете стра
ни бело. 

2) Телица, 3 годишна, сивожелта, бе&ъ 
белези. 

3) Телица, 2*/г год. сива, безъ белези. 

4) Малакивя, 3 годишна, на десното 
ухо отдолу ойма, рога кжси. 

Ако стопаните нмъ не се явятъ до 21 
день да си ги црибератъ, щ$ се иродадатъ 
за въ позза на общината. 

Кмете: Н. Османовъ 

Секр.-бирникъ: Г. Атанасовъ 

Поканватъ се г. г. секр.-бйрниците, 
които иматъ да вниеатъ яуми за публи
кация на общински и училищни обявле
ния въ окр. веетникъ да сторятъ това и 
то непременно до изтичането на финай-
совата година. 

Задъляште.гша е публикация
та на обявленията отъ селските 
общини въ окржш. веетникъ. 

Окржж* веетникъ обязателно 
отъ общините требва да се съ
бира и подшива въ връзки. 

Яеч. Д. Твдоровъ—Варна. 

Допълнителния за т. 1914 год. окр. 
бюджетъ се утвърди, както и разрешени
те съ него кредити 20,000 лева, съглас
но решението на окр. съвета, се разда
доха на пострадалото отъ наводнението 
население въ Варненски окр&гъ. 


